

# 2010 : UPM 20 TERBAIK ASIA

Oleh: JAMALLEAH HJ ISMAIL (Ph.D)

**SERDANG (TP): Apakah Universiti Putra Malaysia (UPM) berupaya melonjakkan tarafnya ke pasada kecemerlangan dan kegemilangan hingga diiktiraf sebagai di antara 20 Institut Pengajian Tinggi (IPT) terulung di rantau Asia dalam bidang pembelajaran dan penyelidikan?**

Inilah matlamat dan wawasan UPM yang dikemukakan oleh Naib Canselor barunya, Profesor Dato' Dr. Ir. Mohd. Zohadie bin Bardaie semasa bercakap kepada pemberita selepas Ucapan Perdana sempena 100 hari pentadbirannya.

Zohadie merupakan Naib Canselor keempat UPM setelah dilantik pada 17 April 2001. Majlis ucapan perdana telah diadakan bertujuan untuk menyampaikan amanat penting beliau kepada semua warga universiti mengenai halatuju UPM.

Majlis tersebut yang bertemakan 'Hala Tuju UPM: Jejak-Jejak Kegemilangan' diadakan khas di Pusat Kebudayaan dan Kesenian Sultan Abdul Aziz Shah dan dihadiri oleh semua pegawai dan kakitangan UPM bertujuan memaklumkan Matlamat UPM melalui pelan strategiknya bagi tahun 2001 hingga 2010.

Dengan mengambil iktibar kata-kata Saidina Abu Bakar Al-Sidik yang penuh sadar akan kelemahan dan kekuatan seseorang pemimpin, beliau juga sadar hakikat bahawa, "A good leader is a good listener".

Dalam majlis tersebut beliau telah menerangkan secara terperinci 8 matlamat yang mempunyai objektif khusus dalam bentuk yang boleh diukur pencapaian untuk merealisasikan wawasan UPM. Matlamat tersebut merangkumi :

- Melahirkan graduan yang berkualiti; berdaya saing dan berupaya untuk terus maju melalui pembelajaran yang berterusan.
- Meningkatkan keupayaan UPM sebagai sebuah pusat pembelajaran dan penjana ilmu dan teknologi pertanian.
- Memantapkan sistem pengurusan berkualiti yang cekap dan

berkesan, telus dan mesra pelanggan;

- Membangunkan sumber manusia dan persekitaran profesional yang cemerlang;
- Membudayakan teknologi maklumat dan komunikasi (ICT) melalui e-universiti;
- Menjana dan mengurus sumber kewangan universiti secara cekap dan berkesan; dan
- Meningkatkan kedudukan UPM sebagai Pusat Pembangunan Profesional dan Pendidikan Lanjutan.

Yang paling penting ditekankan semasa ucapan tersebut ialah mengenai pengurangan bilangan pelajar peringkat ijazah pertama. UPM dijangka akan mempunyai 20,000 pelajar peringkat ijazah pertama dan penambahan kepa 10,000 pelajar ijazah lanjutan. Pengurangan ini akan dilakukan secara berperingkat-peringkat sehingga tahun 2010.

"Pengurangan ini akan membolehkan UPM memberikan tumpuan yang lebih berkualiti kepada pelajar sesuai kemudahan prasarana, sumber manusia dan persekitaran. Kita berpegang kepada prinsip kualiti adalah lebih baik daripada kuantiti," katanya lagi.

Sambil mengimbuai kembali ungkapan-ungkapan pemimpin besar seperti Martin Luther King Junior dan Sir Winston Churchill, beliau mengajak semua warga kampus berusaha keras ke arah mencapai matlamat yang disarankan.

Beliau juga mengajak warga kampus sama-sama berdoa dan bermunajat agar UPM menjadi sebuah universiti yang berkembang, berdaya saing, membawa kemajuan kepada manusia dan meneroka lebih banyak penemuan-penemuan baru.

"Penemuan baru akan mendekatkan kita kepada Maha Pencipta," tambah Zohadie yang menggambarkan sifat rendah diri beliau sebagai pemimpin utama di sebuah universiti yang pesat membangun.



ZOHADIE...seorang pemimpin berwawasan jauh